
Поетичният  
древен град Линчуан

В момента през света 
преминава поредната Ковид 
вълна, този път с мутация на 
„Омикрон“. Какви са данните  
за 7 май този месец? В света 
са се разболели 517 млн.  
души, а са починали 6 млн.  
и 275 хиляди.

А какво сочат числата 
за най-голямата и развита 
държава в западния свят – 
САЩ? От 330 млн. население 
до момента са преболедували 
над 83,5 млн. души, а до 7 
май броят на починалите е 
надхвърлил плашещото число 
1 милион и 24 хиляди! С 
други думи, при население, 
съставляващо някъде 
малко над 5 процента от 
световното, Щатите са дали 
над 16 процента от общия брой 
жертви на петте континента.

Едно печално и тревожно 
първо място в световния 
списък на починалите от Ковид! 
Какви са основните изводи? 
На първо място възниква 
въпросът за качеството и 
ефикасността на здравната 
система в САЩ. И свързаното 
с нея питане е дали грижата 
и защитата на здравето 
достига всички социални 
слоеве. Очевидно не, защото 
десетки и десетки хиляди 
американци – поради различни 
причини – безработица, ниска 
квалификация, болести и 
други, нямат осигуровки и 
достъп до болниците. Налице е 
дискриминационно отношение 
към здравния статут на  
бедните слоеве!

Още по-тревожен е 
въпросът за здравето на т. нар.  
среден американец. Очевидно 
има какво още много да се 
желае в това отношение 
на фона на пандемията. 
Демокрацията е хубава дума, 
когато е изпълнена със 
съдържание. Един милион и 
повече кръстове досега говорят 
за нещо съвсем друго… 

Петър Герасимов

Печална и  
тревожна 
равносметка 
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2Смело по пътя към 
възраждане на нацията
Преди дни бе проведена 
церемония за 100-годишнината 
от основаването на Китайската 
комунистическа младежка лига, 
на която генерален секретар на 
ЦК на ККП Си Дзинпин произнесе 
важна реч и поздрави младите 
членове на лигата.

Успешна стратегия за 
изграждане  
на силно производство
Какво показват данните и 
анализите за първите три 
месеца на 2022 година?
Брутният вътрешен продукт на 
Китай се е увеличил с 4,8% 
на годишна база през първото 
тримесечие на 2022 г.
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Традиционният  
китайски календар
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Каналите в Суджоу 
очароват с красотата си
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Лидерите на Китай и Германия 
обсъдиха двустранните 
отношения и украинската криза

итайският пред-
седател Си Дзин- 
пин и герман-
ският канцлер 
Олаф Шолц про-
ведоха неотдав-

на среща във видеоформат.
По време на нея Си 

Дзинпин заяви: „Човечест-
вото не е излязло от сян-
ката на пандемията от 
COVID-19. Липсва двига-
тел за световното икономи-
ческо възстановяване. Про-
тиворечията в геополитика-
та и сигурността са сери-
озни. Увеличават се труд-
ностите и предизвикател-
ства пред глобалната безо-
пасност и развитие. Необ-
ходими са повече стабили-
зиращи фактори в променя-
щата се ситуация. И Китай, 
и Германия са влиятелни 
големи страни. Запазване-
то на стабилното развитие 
на китайско-германските 
отношения е от полза не 
само за двата народа, но и 
ще допринесе за световния 
мир и спокойствие“.

„Китай ускорява изграж-
дането на нова структура 
за развитие, което ще пре-
достави широки пазарни 
възможности на различни 
страни, включително и Гер-
мания. Трябва да се под-
държат многостранността, 
международната справед-
ливост, централната роля 
на ООН в международните 

К

отношения и основните 
принципи в международни-
те отношения. Китай при-
ветства участието на Герма-
ния в глобалната инициа-
тива за развитие и глобал-
ната инициатива за сигур-
ност“, заяви Си Дзинпин и 
добави, че Китай и ЕС са 
стратегически партньори.

„Общите интереси са 
много повече от различия- 
та. Китай подкрепя страте-
гическата самостоятелност 
на ЕС. Отношенията меж-
ду Китай и ЕС не са подчи-
нени и не зависят от трети 
страни. Това е стратегиче-
ско единодушие, към което 
трябва да се придържаме в 
дългосрочен план“, добави 
Си Дзинпин.

Олаф Шолц каза, че Гер-
мания е готова да поддър-
жа контакти на различни 

равнища с Китай, да про-
веде нов кръг междупра-
вителствени консултации 
и диалог по осигуряване на 
стабилността на глобална-
та верига за доставка, коор-
диниране на макрополити-
ки, засилване на сътрудни-
чество с Китай в областта 
на търговията, инвестици-
ите, справяне с климатич-
ните промени, борба с епи-
демията и други.

Двамата обсъдиха и въ-
проса за украинската кри-
за. Си Дзинпин заяви, че 
Китай винаги съдейства за 
мирното разрешаване на 
въпроса. Кризата изправи 
сигурността в ЕС на кръс-
топът. Трябва да се положат 
усилия за избягване ескала-
цията на конфликта и по-
следици, които не могат да 
се контролират.

П

Смело по пътя към 
възраждане на нацията

реди дни в Пе- 
кин бе прове-
дена церемония 
за 100-годишни-
ната от основа-
ването на Ки-

тайската комунистическа 
младежка лига. 

Генералният секретар на 
ЦК на ККП Си Дзинпин 
произнесе важна реч. Той 
поздрави младите членове 
на лигата и ги насърчи да 
продължават смело напред 
към реализирането на ки-
тайската мечта за велико-
то възраждане на нацията.

Си Дзинпин каза, че 
през последните 100 го-
дини, под силното ръко-
водство на партията, Ко-
мунистическата младеж-
ка лига е напътствала по-
коления млади хора да ук-
репят своите убеждения, да 
следват отблизо партията и 
да допринасят за борбата за 
национална независимост, 
просперитета на страната 

и щастието на хората.
Освен това, добави Си 

Дзинпин, историята на-
пълно е доказала, че само 
ако се придържа към ръко-
водството на партията, Ко-
мунистическата младежка 
лига може да се обедини 
и да поведе младежта на-
пред и да тласне китайско-
то младежко движение в 

правилната политическа 
посока. Само ако непре-
къснато подхранваме и на-
сърчаваме средата за раз-
витие на младите хора, Ко-
мунистическата младежка 
лига може да се превърне 
в близък приятел и обра-
зец, на който младите хо-
ра могат да се доверят и да 
разчитат.

Джон Ли обещава  
да обедини средите 
в Хонконг и да отвори 
нова страница

а 8 май Джон 
Ли Ка-чиу беше 
избран за шес-
ти главен упра-
вител на спе-
циалния адми- 

нистративен район Хон-
конг. Той благодари на 
избирателната комисия 
за гласуваното доверие и 
подкрепа и каза, че на та-
зи важна позиция ще мо-
же по-добре да служи на 
страната, Хонконг и него-
вите граждани. Той обеща 
да изпълни тази историче-
ска мисия с лоялност и ре-
шителност, да поеме голя-
мата отговорност да обе-
дини и ръководи 7,4 ми-
лиона жители на Хонконг, 
като отвори нова страни-
ца за района.

Отговаряйки на въпрос 

от Китайската медийна 
група, Джон Ли каза, че 
най-важната задача в мо-
мента е незабавно да запо-
чне работа по сформиране 
на екипа си. Той заяви, че  
Хонконг има изобилие от 
таланти и е убеден, че ще 
намери способни и опит-
ни хора, които да служат 
на Хонконг.

Близо 1460 членове на 
главната избирателна ко-
мисия на специалния ад-
министративен район гла-
суваха анонимно за кан-
дидатите. Джон Ли полу-
чи 1416 гласа и беше из-
бран за главен управи-
тел с 99,16% от гласове-
те. Мандатът на шестия 
управител стартира от 1 
юли 2022 г. и приключва 
на 30 юни 2027 г.

Н

Н

Светът трябва да  
се вслушва повече  
в гласа на Азия

а 8 май членът 
на Държавния 
съвет и минис-
тър на външни-
те работи Уан 
И проведе ви-

деосреща с Прак Со- 
хон, заместник минис-
тър-председател и минис-
тър на външните работи 
на Камбоджа.

Уан И заяви, че следва-
щия месец Китай, Камбо-
джа, Индонезия и Тайланд 
ще бъдат последователно 
домакини на Срещата на 
лидерите на БРИКС, Сре-
щата на лидерите на из-
точноазиатското сътруд-
ничество и Срещата на 
върха на ръководители-
те на Г-20 и неофициал-
ната среща на ръководи-
телите на АПЕК. Глобал-
ното управление навли-
за в „азиатски период“ и 

международната общност 
очаква Азия да играе во-
деща роля в това отно-
шение.

Уан И каза, че Китай 
смята, че светът трябва да 
се вслушва повече в ази-
атските гласове, да ува-
жава азиатските позиции 
и да се учи от азиатска-
та мъдрост. 

Според Китай Кам-
боджа, като ротационен 
председател на АСЕАН, 
ще играе конструктивна 
роля в тази сфера. Китай 
приветства страните из-
вън региона да играят по-
ложителна и конструктив-
на роля в мирното раз-
витие на региона, но не 
приема никакви действия, 
които подкопават регио-
налния мир и стабилност, 
единството и сътрудни-
чеството в района.
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5月10日，应韩国政府邀请，习近平主席特别代表、国家副主席王
岐山在首尔出席新任总统尹锡悦就职仪式并同其举行会见。

疫情期间，沈富琼下乡教当地牧民群众正确洗手方法。图片由沈
富琼提供

王岐山出席韩国新任总
统尹锡悦就职仪式

新华社首尔5月10日电5
月10日，应韩国政府邀请，
习近平主席特别代表、国
家副主席王岐山在首尔出
席新任总统尹锡悦就职
仪式并同其举行会见。

王岐山首先向尹锡悦
转达了习近平主席的亲切
问候和良好祝愿。王岐山
表示，中韩互为友好近邻
和重要合作伙伴。建交以
来，两国关系全面快速发
展，共同利益越来越多。
在当前世界变局和世纪疫
情背景下，加强中韩合作
对双方、地区乃至全球的
重要性都更加凸显。中方
愿同韩方共同努力，推动
中韩战略合作伙伴关系与
时俱进，不断向更高水平
迈进。

王岐山就双边关系下
步发展提出五点建议。一
是加强战略沟通和高层
交往，并进一步活跃各方
面、各层级对话交流。二
是深化务实合作，加强发
展战略对接，深化重点领
域和第三方市场合作，推
动两国合作提质升级。三
是充分发挥地缘相近、文
缘相通、人缘相亲优势，

以建交30周年和举办中
韩文化交流年为契机，设
计实施更多有利于增进
国民友好的活动，为两国
关系发展持续注入正能
量。四是就国际地区事务
加强沟通协调，共同致力
于维护多边主义和自由贸
易体系，促进地区与全球
发展繁荣。五是加强半岛
事务协调合作，妥处敏感
问题。中方真诚支持半岛
南北双方改善关系，推进
和解合作，愿同韩方加强
沟通，推动半岛无核化和
持久和平。

尹锡悦请王岐山转达
对习近平主席的衷心感谢
和诚挚问候，表示建交30
年来，韩中关系发展突飞
猛进，疫情之下双边贸易
创历史新高。韩方政府愿
以建交30周年为契机，在
相互尊重基础上，不断密
切两国高层战略沟通和各
层级交往，进一步加强双
方各领域交流和务实合
作，增进民间友好，推动韩
中关系开启新的时代。

韩方愿同中方加强沟
通协调，共同推动实现半
岛和平、稳定与繁荣。

航天点亮梦想
4月24日，在航天科技集团六院航天液体动力展示中
心，讲解员宋柱英（中）为前来参观的西安市航天中
学学生讲解。
当日是第七个“中国航天日”，主题为“航天点亮梦想”。

习近平同法国总统马克龙通电话
新华社北京5月10日电 

国家主席习近平5月10日
下午同法国总统马克龙通
电话。

习近平指出，过去5年，
我和总统先生保持密切交
往，引领中法关系保持积极
发展势头，推动双边合作
取得丰硕成果，在应对气
候变化、生物多样性保护
等问题上体现了大国责任
担当。面对世界百年未有之
大变局，中法作为联合国安
理会常任理事国和独立自
主大国，应当坚守“独立自
主、相互理解、高瞻远瞩、
互利共赢”的建交初心，坚
持紧密持久的全面战略伙
伴关系定位，相互尊重彼
此核心利益和重大关切，在
双边、中欧、全球层面密切
协调合作。中方愿同法方
继续密切各层级交往，推动
中法关系健康发展，维护
世界和平和稳定。

习近平强调，要通过双
边对话机制规划好未来5
年中法合作重点，在推进
民用核能、航空航天等传
统领域合作同时，加大推动
人工智能、清洁能源等新
兴领域合作。中方愿扩大
法国优质产品进口，欢迎
法国金融、高技术企业赴
华开展合作，希望法方为中
国企业赴法投资合作提供
公平、公正、非歧视的营商
环境。要利用好2024年中
法建交60周年、巴黎奥运
会等重大契机，加强中法
人文交流，促进相互了解。

中法要坚持真正的多边主
义，维护以联合国为核心的
国际体系和以国际法为基
础的国际秩序，支持世界多
极化和经济全球化，深化
应对气候变化和生物多样
性保护等领域合作，就二十
国集团、国际粮食能源安
全等加强沟通协调，扩大在
非洲等地区三方合作，就全
球发展倡议和全球安全倡
议开展对接、探讨合作。

习近平指出，中欧关系
稳定健康发展，符合中欧
及各国人民利益。中方赞
赏法方坚持战略自主，希望
法方推动欧盟坚持正确对
华认知，同中方相向而行，
妥善管控分歧，在共同利
益基础上深化经贸、绿色、
数字、人文等领域交流合
作。希望法国作为欧盟轮
值主席国，为推动中欧关系
健康发展发挥积极作用。

马克龙表示，法中建交
以来，双方一直秉持开放精
神积极发展法中关系。过

去5年，两国各领域合作富
有成果。未来5年，法方愿
同中方深化农业、航空、民
用核能、人文等领域合作，
加强应对气候变化、生物
多样性保护等领域合作，推
动法中关系取得更多积极
成果。法方愿为促进欧中
关系发展发挥积极作用。

两国领导人就乌克兰局
势交换了意见，一致认为有
关各方应该支持俄乌通过
谈判恢复和平。

习近平强调，中方一直在
以自己的方式劝和促谈，支
持欧洲国家将欧洲安全掌
握在自己手中。要特别警惕
形成集团对抗，对全球安
全稳定造成更大更持久的
威胁。

马克龙表示，在乌克兰
问题上，法方同中方拥有很
多共识。法方愿同中方在双
边和多边层面开展更加紧
密的协调合作。法国和欧
盟坚持独立自主战略，不赞
成也不会参加集团对抗。

中央宣传部、人力资源和社会保障部联合发
布2021年“最美基层高校毕业生”先进事迹
新华社北京5月10日电

　为深入学习贯彻习近平
总书记关于青年工作的重
要思想，引导和鼓励广大
高校毕业生积极响应党和
国家号召，勇于到基层一
线和艰苦边远地区建功立
业，努力成为堪当民族复
兴重任的时代新人，近日，
中央宣传部、人力资源和
社会保障部联合发布20名
2021年“最美基层高校毕业
生”先进事迹。

王海洋、史晓刚、刘攀
飞、杨晓帅、吴书香、沈富
琼、张可、陈玮、林文婕、和
倩如、赵剑、秦倩、袁辉、
高承龙、郭慧慧、龚钰犇、
崔久秀、雍朝斌、戴贝贝、
魏静等20名“最美基层高校
毕业生”，是新时代基层高
校毕业生的优秀代表。他
们有的在脱贫攻坚和乡村
振兴一线带领群众脱贫致
富，有的投身疫情防控和卫
生健康事业守护人民生命
安全，有的坚守三尺讲台倾
情奉献乡村教育，有的科技
报国矢志创新攻克技术难

关，还有的扎根司法援助、
就业帮扶、农业生产、志愿
服务等基层一线，在解决
群众急难愁盼问题、推进
民生事业发展中作出突出
贡献，用实际行动诠释了“
小我融入大我，青春献给
祖国”的责任担当，成为“到
基层去、到祖国最需要的
地方去”的优秀榜样。

发布仪式以“让青春之花

绽放在祖国最需要的地方”
为主题，20名“最美基层高
校毕业生”围绕学习贯彻“志
存高远、脚踏实地，不畏艰
难险阻，勇担时代使命”要
求，用亲身经历讲述了基层
奉献、成长成才、至诚报国
的感人故事。中央宣传部、
人力资源和社会保障部负
责同志为他们颁发了“最美
基层高校毕业生”证书。
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П
о повод празни-
ка на младежи-
те Четвърти май 
генералният се-
кретар на ЦК 
на ККП и пред-

седател на държавата Си 
Дзинпин изпрати писмо 
до младия екип, работещ 
по китайската орбитална 
станция. В него той заяви, 
че през последните години 
развитието на китайските 
космически технологии по-
стигна значителни резулта-
ти и младите специалисти 
в сферата показаха отговор-
ност и жизненост в тези ва-
жни дела. Китайският пре-
зидент изтъкна, че разви-
тието на авиационните тех-
нологии се нуждае от не-
уморните усилия на поко-
ления наред. Той се надя-
ва младите служители да 
поддържат духа на старши-
те учени в тази област и да 
постигнат нови резултати 
чрез иновации, за да се из-
дигнат китайските косми-
чески технологии на по-ви-
соко ниво.

Тази година се отбелязва 
100-годишнината от създа-
ването на Китайската ко-
мунистическа младежка 
лига. По този повод мла-
дите служители изпратиха 
писмо до генералния секре-
тар и представиха постиже-
нията в развитието на ави-
ационните технологии, като 
споделиха своята решимост 

да продължат да доприна-
сят за бъдещето на сектора.

Дни преди празника на 
младежите по време на по-
сещение на Китайския уни-
верситет „Ренмин“ в Пекин 
Си Дзинпин призова за нов 
път за създаване на универ-
ситети от световна класа 
с китайски характеристи-
ки, предаде агенция Син-
хуа. Той подчерта, че е ва-
жно да се следва принци-
път на партийно ръковод-
ство и да се предават ре-
волюционните традиции в 
управлението на универси-
тетите. Си Дзинпин също 

необходими голям брой 
специалисти в различни 
сфери. Същевременно ки-
тайският президент изтък-
на, че старшите професо-
ри трябва да продължат да 
работят усилено за подгот-
вяне на повече висококва-
лифицирани специалисти 
с политическа почтеност, 
идеали, способности и от-
даденост, които да доприне-
сат за научно-технологич-
ните иновации, зеленото и 
нисковъглеродно развитие 
и за засилване на нацио-
налната икономика. „По 
случай 70-ата годишнина 
от създаването на универ-
ситета поздравявам всич-
ки преподаватели, студен-
ти и служители“, пише Си 
Дзинпин и добавя, че за 
възраждането на нация-
та са необходими множе-
ство висококвалифицира-
ни кадри.

Младежките органи-
зации в Китай предста-
виха списък с носители-
те на ордена „4 май“, кой-
то е най-високото отличие 
за изявени млади китайци. 
ЦК на ККМЛ и Общоки-
тайската федерация на мла-
дежите решиха да награ-
дят 122 души и 33 групи. 
Сред удостоените с отли-
чието са олимпийски спор-
тисти, изследователи и ин-
женери в сектора на аеро-
космическите науки и тех-
нологии. Ордените „4 май“ 
се дават от 1997 г. насам, а 
церемонията по връчване-
то им обикновено се про-
вежда на Деня на младеж- 
та в Китай.

Младите специалисти ще допринасят за 
успеха на китайската орбитална станция

така посочи, че китайски-
те университети трябва да 
бъдат „дълбоко вкоренени 
в китайска почва“ и да из-
бягват сляпо копиране на 

чужди стандарти и модели.
Си Дзинпин поздрави 

от името на ЦК на ККП 
млади представители на 
всички етнически групи 
на страната с предстоящ-
ия празник на младежи-
те. Той изрази надежда, че 
китайската младеж твър-
до ще помни указанията 
на партията, ще се стреми 
към прераждането на ки-
тайската нация и ще ра-
боти усилено за най-добри 
резултати.

Историята на Китайския 
университет „Ренмин“ да-
тира още от Шанбейското 

обществено училище, съз-
дадено през 1937 г. Универ-
ситетът се развива през де-
сетилетията, като набля-
га на хуманитарните и 

социалните науки, а също 
и на марксистките изслед-
вания. По време на посе-
щението си Си Дзинпин 
обиколи интелектуалната 
аудитория на университе-
та за идеологически и по-
литически часове. Той сед-
на със студентите, изслуша 
внимателно и се включи в 
тяхната дискусия.

В отговор на писмо, из-
пратено до президента Си 
Дзинпин от професори от 
Университета за наука и 
технологии в Пекин, той 
посочи, че за възраждане-
то на китайската нация са 

екин стана пър-
вият китайски 
град, който даде 
зелена светлина 
за пилотна тър-
говска експлоа-

тация на автономни път-
нически превозни сред-
ства без присъствието на 
човек на мястото на вода-
ча. С надзорници по безо-
пасността на предната път-
ническа седалка, първата 
партида от 14 автомобила 

без шофьори получи одо-
брение за пилотна търгов-
ска експлоатация. 

Компании, включител-
но местният интернет ги-
гант „Байду“ и стартъпът 
за автономни превозни 
средства Pony.ai, получиха 
разрешения да тестват ав-
томобилите си в Пекинска-
та демонстрационна зона 
за насърчаване развитието 
на интелигентни свързани 
превозни средства. 

частниците в ки-
тайска научна екс-
педиция достиг- 
наха на 4 май вър-
ха на Еверест, къ-
дето започнаха да 

създават автоматична мете-
орологична станция за на-
блюдение на най-високата 
на Земята точка, предаде 
агенция Синхуа от създа-
дения там базов лагер. 

Общо 13 членове на 
по-големия китайски екс-
педиционен екип достигна-
ха Чомолунгма, както ки-
тайците наричат Еверест - 
най-високия връх в света 
с височина от 8848,86 ме-
тра. На върха те измери-
ха за първи път дебелина-
та на леда и снега с помо-
щта на високоточен радар 
и събраха проби за по-на-
татъшни изследвания, по-
сочва Синхуа. 

Отрядът е част от по-го- 

П

У
Търговска експлоатация 
на автомобили без водач

Китайската научна експедиция 
се изкачи на Еверест

лям научен изследовател-
ски екип, състоящ се от по-
вече от 270 души, извърш-
ващи цялостна научна екс-
педиция на планината Чо-
молунгма, която попада в 
рамките на второто науч-
но изследване на Китай на 
платото Цинхай – Тибет. С 

много  от обхванатите дис-
циплини, най-много учас-
тници в научни изследва-
ния и най-модерното из-
ползвано оборудване, екс-
педицията е най-мащабна-
та от началото на проучва-
нето на платото Цинхай – 
Тибет през 2017 г. 

Китайският президент се срещна с учени, 
преподаватели и студенти по повод 
празника на младежите

наука и образоВание
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Успешна стратегия за изграждане  
на силно производство

Какво показват данните и анализите за първите три месеца на 2022 година

икономика

К
акто вече съоб-
щиха китайски-
те медии, брут-
ният вътрешен 
продукт на Ки-
тай се е увели-

чил с 4,8 процента на го-
дишна база през първото 
тримесечие на 2022 г., под-
държайки стабилен растеж. 
През първото тримесечие 
промишленото производ-
ство на Китай е нарасна-
ло с 6,5% на годишна база, 
според  данни на Национал-
ното статистическо бюро.

Както коментира Ра-
дио Китай, през първото 
тримесечие на тази годи-
на добавената стойност на 
производството в Китай е 
била с най-високия дял от 
БВП от 2016 г. насам. Из-
правен пред много несигур-
ни фактори, Китай пред-
приема множество мерки 
за стабилизиране на индус-
триалната верига и верига-
та за доставки, насърчава-
не на стабилния растеж на 
индустрията и поддържа-
не на стабилен дял в про-
изводството.

Преди 2021 г. делът на 
китайската производствена 
индустрия преживя етапи 
на спад.  Миналата година 
секторът на преработваща-
та промишленост  се върна 
към положителен растеж, 
достигайки 27,4%, което е 
увеличение от 1,1 процент-
ни пункта на годишна база.

Производството е осно-
вата на една държава. Ки-
тайското правителство мно-
гократно е подчертавало за-
пазването на стабилен дял 
в производствения сектор. 
Така например през следва-
щите пет години то се ан-
гажира да прилага по-за-
дълбочено стратегията за 
изграждане на силно про-
изводство, както и за първи 
път акцентира върху „под-
държането на цялостната 
стабилност на производ-
ствената индустрия“.

Лиу Сю, старши вице-
президент на компанията 
„Ютинктанк“, каза в интер-
вю, че историческата прак-
тика на икономическо раз-
витие в страните по све-
та е доказала, че произ-
водството е ключът на ед-
на държава да бъде конку-
рентоспособна, поддържай-
ки вътрешната икономиче-
ска стабилност, създаването 
на работни места и стиму-
лирането на важни за рас-
тежа области.

От опита на развитите 
страни, спадът в дела на 
производството, включи-
телно и на заетостта, е не-
избежен резултат от иконо-
мическото развитие и ин-
дустриализацията. Въпреки 

това, в сравнение с разви-
тите промишлени страни, 
каза наскоро Ли Иджун, 
бивш министър на индус-
трията и информационните 
технологии,  няма пробле-
ми с преждевременен или 
бърз спад в сектора на ки-
тайската производствена 
индустрия.

След световната финан-
сова криза през 2008 г. важ-
ността на производството 
отново излезе на преден 
план. Развитите страни в 
Европа и САЩ ускориха 
прилагането на стратеги-
ята за „реиндустриализа-
ция“, Китай предложи стра-
тегията на „производствена 
мощ“, а нововъзникващите 
икономики ускориха разви-
тието си.

На този фон през първо-
то тримесечие на тази го-
дина делът на китайската 
производствена индустрия 
продължи да нараства. 

Хан Дзиенфей, замест-
ник-директор на Институ-
та по индустриална ико-
номика, смята, че това се 
дължи на строгите антие-
пидемични мерки и поли-
тиката за стабилен иконо-
мически растеж, които по-
ложиха основата за устой-
чивото развитие на произ-
водството. От друга стра-
на, индустрията е по-мал-
ко засегната от епидемия-
та от COVID-19, отколкото 
сферата на услугите.

Според Лиу Сю през по-
следните години Китай е 
реализирал ключови тех-
нологични пробиви и по-
степенно се появяват резул-
татите от неговите полити-
ки за технологични инова-
ции в подкрепа на специа-
лизираните и нови индус-
трии. Особено в областта 
на високотехнологичното 

запасяването и завишава-
нето на цените. Освен то-
ва правителството въведе 
серия от мерки за спася-
ване на малките и средни-
те предприятия.

От дългосрочна гледна 
точка Хан Дзиенфей вяр-
ва, че нововъзникващите 
индустрии като нови енер-
гийни превозни средства и 
нови материали ще доведат 
до трансформация и над-
граждане на традиционни-
те индустрии, за да се ус-
кори култивирането на ин-
формационни технологии 
от ново поколение, оборуд-
ването от висок клас и като 
се разширят и другите на-
предничави производстве-
ни индустриални клъстери; 
необходимо е и да се уве-
личи допълнително потреб-
лението в ключови области 
като транспортни средства 
с нови енергии и интели-
гентни домашни уреди и 
да нарасне приносът на 
вътрешното търсене по от-
ношение растежа на произ-
водството.

Лиу Сю казва, че е не-
обходимо да се насърчава 
регионалната синергия, да 
се разшири отварянето към 
външния свят, да се реали-
зира ефективна координа-
ция и свързване на индус-
триалните вериги, да се ус-
кори изграждането на въ-
трешен цикъл, да се нама-
лят производствените раз-
ходи и да се подобри ефек-
тивността на производство-
то. Това трябва да става на 
фона на засилване на меж-
дународното сътрудничест-
во и по-нататъшно разши-
ряване на външните пазари.

производство и производ-
ството на оборудване, ин-
дустриалната конкурен-
тоспособност и пазарното 
пространство сериозно се 
подобряват. В допълнение, 
туризмът и други сфери в 
сектора на услугите обаче 
остават силно засегнати от 
епидемията и техният дял 
е намалял.

Въпреки това несигур-
ността у нас и в чужбина се 
увеличава. Повлияни от не-
благоприятни фактори като 
разпространението на епи-
демията и геополитически-
те конфликти през март, ня-
кои показатели на промиш-
леността се забавиха значи-
телно, а натискът от спад 
се увеличи допълнително.

Син Гуобин, замест-
ник-министър на индус- 

трията и информационни-
те технологии, каза, че спи-
рането на една компания 
за производство на автомо-
билно оборудване, електро-
ника и други индустрии в 
региона на делтата на река 
Яндзъ например може да 
засегне голям брой фирми 
в индустриалната верига и 
веригата за доставки.

Изправени пред тези 
проблеми, различни ведом-
ства в Китай взеха мерки, 
за да осигурят плавния по-
ток на товари и логистика. 
Министерството на индус-
трията и информационни-
те технологии и други ин-
ституции обявиха на чети-
ри пъти компании в т. нар. 
бял списък с общо повече 
от 2000 фирми, също така 
и официални мерки срещу 

П
рез първите 
три месеца на 
тази година 
Китай стар-
тира плано-
вете си за из-

граждането на сектор от 
ново поколение супер-
компютри, облачни из-
числения, платформи за 
изкуствен интелект и ши-
роколентова инфраструк-
тура. В 10-те национални 
клъстера за центрове за 
данни са стартирани 25 
нови проекта с инвести-
ции за над 190 милиарда 
юана. Сред тях инвести-
циите в западните части 
на страната са се увели-
чили с 6 пъти спрямо съ-
щия период на миналата 

година, което показва до-
бра тенденция за измества-
нето от изток на запад.

Очаква се през 14-ата 
петилетка инвестициите в 

центровете за данни да се 
увеличат с повече от 20% 
на годишна база, а общите 
инвестиции да надхвърлят 
3 трилиона юана.

Шест пъти увеличение на инвестициите  
в Западен Китай 
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актуално

Изпълнени са над 90% 
от основните задачи 
по реформиране на 
държавните предприятия

Телескопът „Сюнтиен“ 
ще бъде пуснат в 
експлоатация през 2023 г.

итай е изпълнил 
над 90 процента 
от основните за-
дачи на триго-
дишния план за 
действие за ре-

формиране на държавни-
те предприятия, стана яс-
но на среща на правител-
ствената Ръководна група 
за реформа на държавни-
те предприятия, която се 
проведе тази събота.

На нея бе оценено, че 
планът за действие 2020 

– 2022 г., който се осно-
вава на десетилетия уси-
лия за трансформиране 
на държавните предпри-
ятия в конкурентоспособ-
ни и модерни, е довел до 
редица добри и ефективни 
практики.

Реформата на корпо-
ративното управление на 
държавните предприятия 
по същество е приключе-
на и от тях вече не се изис-
ква да изпълняват социал- 
ни функции.

итайският теле- 
скоп „Сюнти-
ен“, който тряб-
ва да бъде пус-
нат в експлоата-
ция през 2023 г.,  

се очаква да предостави 
нова информация на чо-
вечеството за далечни га-
лактики, мистериозните 
тъмна материя и енергия, 
както и сведения за ми-
налото и бъдещото разви-
тие на вселената.

Известен още като те-
лескоп за китайската кос-
мическа станция, „Сюнти-
ен“ е като оптична обсер-
ватория в космоса за ас-
тронавтите за извършва-
не на проучвания, засни-
мане на обща карта или 

изображения на небето. 
CSST е във формата на ав-
тобус с височина, колкото 
триетажна сграда. 

Отворът му е два ме-
тра, т. е. малко по-малък 
от този на космическия те-
лескоп „Хъбъл“, но полето 
му на видимост е 350 пъти 
по-голямо, заяви зам.-ди-
ректорът на Национална-
та астрономическа обсер-
ватория на Китай Лиу Дзи-
фън в интервю за Синхуа.

Телескопът е с триогле-
дален анастигматичен ди-
зайн, който позволява зас-
немането на изображения 
с превъзходно качество в 
голямо зрително поле, как-
то и прецизност във фото-
метрията.

К

К

Потреблението играе 
водеща роля за насърчаване 
на китайската икономика

отреблението иг-
рае водеща ро-
ля за насърчава-
не на китайска-
та икономика та-
зи година, заедно 

с външната търговия, коя-
то отбеляза двуцифрен ръст 
въпреки предизвикателства-
та в страната и чужбина, за-
яви в интервю за агенция 
Синхуа Шън Циупин, за-
местник-министър на тър-
говията. Според него край-
ното потребление е допри-
несло с 69,4% за нараства-
нето на брутния вътрешен 
продукт през първото три-
месечие. Потреблението е 
устойчиво, с огромен потен-
циал и има база за по-ната-
тъшното му разширяване.

През април правител-
ството представи насоки за 
използване на потенциала 
на вътрешното потребле-
ние, с подробни мерки за 
справяне с краткосрочните 
проблеми и повишаване на 

П

жизнеността на потребле-
нието в дългосрочен план. 

За да приложи насоките, 
министерството ще помогне 
за насърчаване на потреб-
лението в градовете и раз-
ширяването му в селските 
райони. Според Шън Циу- 
пин селските райони имат 
огромен потенциал, тъй 
като продажбите на дреб-
но там представляват само 

13,4% от общите.
Външната търговия на  

Китай също е стабилна 
през първото тримесечие, 
като общият стокообмен се 
е увеличил с 10,7% на го-
дишна база. По думите на 
зам.-министъра положител-
ните резултати се дължат на 
усилията на бизнеса, как-
то и на редица политики в 
подкрепа на предприятията.

Високоефективният 
настолен чип  
Phytium

На 10 май 2021 г. в 
Шанхай бе показан 
разработеният в 
Китай чип Phytium 
– високоефективен 
настолен чип, 
който има отлична 
производителност 
и само умерена 
консумация на 
енергия. 

о време на среща 
на 3 май специ-
алният предста-
вител на Китай 
по свързаните с 
Корейския по-

луостров дела Лиу Сяомин 
и специалният представи-
тел по въпросите на мира 
и сигурността на Корейския 
полуостров към Външното 
министерство на Южна Ко-
рея Нох Кю-дук обмениха 
мнения за сегашната ситу-
ация на полуострова.

Лиу Сяомин заяви, че 
Китай не желае ескалация 
на напрежението и не е съ-
гласен която и да е страна 
да предприема действия, из-
острящи ситуацията. Ки-
тай и Южна Корея споде-
лят сходни позиции и имат 
общи интереси по въпроса 
за Корейския полуостров. 

П

Китай подкрепя подобрява-
нето на отношенията между 
Северна и Южна Корея, да-
ва висока оценка за усилия-
та и постигнатите резултати 
от правителството на Мун 
Дже-ин и е готов да заси-
ли контактите и координа-
цията с новото южнокорей-
ско правителство, за да се 

придвижи политическото 
разрешаване на проблема.

Нох Кю-дук заяви, че 
Южна Корея се надява на 
мир и стабилност на полу-
острова, призовава различ-
ните страни да подновят ди-
алога и е готова да засили 
сътрудничеството с Китай 
по въпроса.

Разговори относно въпроса  
за Корейския полуостров
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Причината за руско-украинския конфликт  
е разширяването на НАТО

О
сновната при-
чина за ру-
ско-украинския 
конфликт е раз-
ширяването на 
НАТО, а Русия 

само реагира на това, зая-
ви Джон Миршаймър, про-
фесор по политически нау-
ки в Чикагския универси-
тет, в интервю за агенция 
Синхуа. 

Миршаймър, който е 
световноизвестен учен в 
областта на политически-
те науки и международните 

отношения, смята, че САЩ 
и техните европейски съ-
юзници искат Украйна да 
се присъедини към НАТО 
и западния лагер, което е 
категорично неприемливо 
за Русия. „Опитите на За-
пада да превърне Украйна 
в цитадела на границата с 
Руската федерация предста-
вляват заплаха за Русия и 
са източник на настояща-
та криза“, каза той. Според 
политолога и САЩ, и Ру-
сия са решени да спечелят 
и в тези условия ще бъде 

трудно да се постигне как-
вото и да е мирно спора-
зумение, а за края на ру-
ско-украинския конфликт 
е твърде рано да се говори.

Според Миршаймър, въ-
преки че сега е трудно да се 
предвиди въздействието на 
руско-украинския конфликт 
върху международната сис-
тема, протичащите съби-
тия могат да провокират 
продоволствена криза и да 
повлияят на политиката на 
САЩ за сдържане в Източ-
на Азия. „Няма съмнение, 

че този конфликт наисти-
на ще има значително въз-
действие. Ако го погледнем 
след 20 – 30 години, ще раз-
берем, че този конфликт е 
важна повратна точка“, каз-
ва ученишят.

Говорейки за бъдещото 
развитие на света,  Мир-
шаймър определи ситуаци-
ята като „напрегната“. От-
ношенията между САЩ и 
Русия са наистина лоши и 
се надявам да не се влоша-
ват допълнително“, заявя-
ва Миршаймър.

Джон МиршайМър, 
професор по 
политически 
науки в Чикагския 
университет

Светът трябва да бъде бдителен към опитите 
за възраждане на японския милитаризъм

Я
понското обще-
ство като цяло 
е последовател-
но в призивите 
си към отстоява-
не на пацифист-

ката конституция, но пре- 
миерът Фумио Кишида за 
пореден път изрази позици-
ята си, че тя трябва да бъ-
де променена. Преди дни, 
по време на визитата си във 
Великобритания, той заяви, 
че „утрешна Източна Азия 
може да се превърне в се-
гашна Украйна“, и постиг-
на принципен консенсус с 
Лондон относно „взаимо-
действие“ между японски-
те сили за самоотбрана и 
британската армия.

Тази година се навърш-
ват 75 години от приемане- 

то на съвременната япон-
ска конституция, в коя-
то пацифизмът е основен 
принцип. Някои японски 
политици обаче непрекъс-
нато се отклоняват от то-
зи път и се опитват да пре-
одолеят конституционните 
ограничения чрез преуве-
личаване на външните за-
плахи, в опит да дадат въз-
можност страната да съз-
даде отбранителни сили и 
да има правото на участие 
във война, към което меж-
дународната общност тряб-
ва да бъде изключително 
бдителна.

Преди 75 години, след 
пълното поражение на Япо-
ния във Втората световна 
война, бе изработена кон-
ституция, чийто член 9 ясно 

гласи, че страната се отказ-
ва завинаги от войната, за-
плахата или използването 
на сила като средство за 
разрешаване на междуна-
родни спорове.

От 90-те години на ми-
налия век японската поли-
тика пое по по-консервати-
вен път и икономическо-
то развитие на страната на-
влезе в продължаваща и до 
днес стагнация.

В тази връзка японско-
то правителство се опит-
ва да преодолее вътрешни-
те противоречия чрез пред-
извикване на търкания с 
други държави и участие 
в международни въоръже-
ни конфликти, като през 
2007 г. тогавашният пре-
миер Шиндзо Абе направи 

първата стъпка в измене-
ние на конституция, а се-
гашният Фумио Кишида 
многократно е заявявал, че 
ще продължи по същия път.

В опитите на японските 
политици азиатските наро-
ди виждат възможност за 
възраждане на някогашния 
милитаризъм, който по вре-
ме на Втората световна вой-
на причини огромни стра-
дания, а самата Япония бе 
единствената страна в света, 
поразена от ядрено оръжие. 

Всичко това не бива да 
бъде забравено, а японско-
то правителство да извле-
че поуки от историята и да 
продължи по пътя на мир-
ното развитие.

Японското 
правителство 
се опитва 
да преодолее 
вътрешните 
противоречия чрез 
предизвикване на 
търкания с други 
държави и участие 
в международни 
въоръжени 
конфликти

САЩ не могат да попречат на китайските 
фирми да се конкурират на глобалните пазари

К
омисията за цен-
ни книжа и бор-
си на САЩ до-
бави още ки-
тайски компа-
нии, регистри-

рани в САЩ, включител-
но JD.com, Pinduoduo Inc и 
Bilibili Inc, към своя списък 
с юридически лица, които 
са изправени пред възмож-
но експулсиране от амери-
канските борси по силата 
на Закона за холдингова-
та отговорност на чуждес-
транните компании. Тъй 
като актът, който има за 
цел да премахне чуждес-
транните компании от аме-
риканските борси, ако не 
успеят да осигурят одити 
в продължение на три го-
дини подред, е насочен яс-
но към китайски компа-
нии, регистрирани в САЩ, 

последният ход на комиси-
ята може лесно да се тъл-
кува като продължаваща 
репресия на САЩ на ки-
тайски компании. Досега 
Комисията за ценни кни-
жа и борси на САЩ доба-
ви 105 китайски компании, 
регистрирани в САЩ, към 
така наречения предвари-
телен списък за възможно 
премахване. Това развитие 
също така поражда загри-
женост за перспективите 
за одитни разговори за съ-
трудничество, които според 
съобщенията продължават 
между китайски и амери-
кански регулатори на цен-
ни книжа. 

През последните годи-
ни, поради крайните анти-
китайски политически на-
строения, САЩ започна-
ха срещу Китай различни 

геополитически мерки за 
ограничаване и потискане 
на търговията. Ситуация-
та засегна силно основата 
и атмосферата на финансо-
вото сътрудничество меж-
ду двете страни, като гла-
совете призовават за огра-
ничаване на набирането на 
средства от китайски ком-
пании в САЩ. Трябва да 
се отбележи обаче, че по-
добно искане за финансо-
во отделяне е недоброна-
мерено и само ще навре-
ди на интересите и на две-
те страни. 

Набирането на средства 
от китайски компании в 
САЩ също е от полза за 
американските финансо-
ви пазари. Китай е една от 
най-бързо развиващите се 
икономики в света през по-
следните десетилетия, така 

че листването на китайски 
компании в чужбина озна-
чава възможности за спо-
деляне на дивидентите за 
развитие на Китай, което е 
неустоима атракция за гло-
балните инвеститори.

Но отношението на 
САЩ не трябва да бъ-
де пречка, възпираща ки-
тайския бизнес от амери-
канския пазар. Вместо то-
ва е необходимо Китай да 
бъде по-активен в насър-
чаването на отвъдморски-
те листвания на китайски 
компании, за да участва по-
вече в конкуренцията на 
световния пазар на ценни 
книжа. По време на този 
процес Китай също непре-
къснато ще улеснява разви-
тието на фондовите паза-
ри в континенталната част 
и Хонконг.

През последните 
години, поради 
крайните 
антикитайски 
политически 
настроения, СаЩ 
започнаха срещу 
Китай различни 
геополитически 
мерки за 
ограничаване и 
потискане на 
търговията. 

коментари
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Ж
ълтата плани-
на, или Хуан- 
шан, се нами-
ра в провин-
ция Анхуей.  
Тази вери-

га със седемдесет и седем 
скалисти върха, високи над 
1000 м, мистично потъна-
ли в бяла мъгла, разкъсва-
на тук-там от чепати дър-
вета, не спира да вълнува 
човешкото въображение от 
хилядолетия.

Според легендите 
Жълтият император 

Хуанди е родоначалник на 
китайската нация. 

Той управлява над 100 го-
дини и си спечелва дъл-
боката обич на народа. 
По-късно, поради напред-
налата си възраст, той ре-
шава да преотстъпи прес-
тола на младия У. 

Хуанди бил много 
жизнелюбив човек и 

затова решил да  
потърси място, където 

няма да остарее. 
Той назовал двамата да-

оисти Жун Чъндзъ и Фу 
Циугун за свои учители и 
започнал да се учи от тях 
на начините за  постига-
не на безсмъртие и вечна 
младост.

Даоизмът се заражда в 
Китай и в най-ранната си 
история се занимава с тър-
сене на начини за пости-
гане на безсмъртие. За та-
зи цел трябвало да се иде 
в някоя свещена и краси-
ва планина. Затова Хуанди, 

Според легендата 
еликсирът на 
безсмъртието

трябвало да се пригот-
ви девет пъти и чак тога-
ва се получавал истински-
ят еликсир. Те едно след 
друго варели лека и кол-
кото повече пъти, толкова 
по-трудно ставало, но Ху-
анди бил твърдо решен да 
стигне до края. След 480 го-
дини, най-накрая се образу-
вали бляскави топчета. Ху-
анди изпил едно и веднага 
усетил, че тялото му ста-
ва леко като на лястович-
ката и може да се издигне 
и да лети из небето. Него-
вата коса и брада от бели 
се превърнали в черни, но 
бръчките от възрастта му 
си останали.

Точно в този момент от 
една скала в планината из-
веднъж бликнал червен из-
вор, над който се кълбяла 

Легендите за  
Жълтата планина 

Хуаншан се намира в Южен Китай и е известен в целия свят 
с красотата си, както и че е едно от най-важните световни 
природни наследства. Преди се е наричал Черната планина 
заради лъскавите черни скали в нея, но през 747 г.  
я прекръстили Жълтата, в чест на легендарния китайски 
Жълт император Хуанди.

Още от пръв поглед 
Хуанди усетил, че именно 
тази планина е идеалното 

място за тях. Всеки ден те 
палели огън, събирали ле-
карства и варели смеси. Без 

да обръщат внимание дали 
валял сняг, или духал вя-
тър, те не спирали за миг. 

заедно с двамата си учите-
ли тръгнали да търсят та-
кова място.

Те прекосили много пла-
нини и реки, обходили цял 
Китай и най-накрая стиг-
нали до Черната планина, 
която се намирала в южна-
та част на страната. Пред 
тях се извисявали високи 
върхове, които пронизва-
ли облаците. 

Облаците като мека 
коприна обвивали планин-
ските върхове, долините би-
ли закътани и стръмни, ся-
каш човек се спускал до 
дъното на морето, и също 
били изпълнени с облаци. 

От вълшебната четка  
се раждат цветя

Планината Хуаншан 
е известна с красивите 

си гледки
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пара и се издигал приятен 
аромат. Фу Циугун пока-
нил Хуанди да се изкъпе в 
червената вода. Той се по-
топил там за седем дена и 
седем нощи и се сменила 
цялата му остаряла набръч-
кана кожа, все едно се под-
менил. От него сякаш из-
лизала червена светлина, 
към него се върнала мла-
достта му. 

Хуанди се превърнал в 
безсмъртен и вече нямало 
да се тревожи, че може да 
остарее и умре. И понеже 
именно в тази планина дос-
тигнал безсмъртието, тя би-
ла преименувана от Черна 
в Жълта.
Друга легенда е свързана 

с Осемте безсмъртни. 
Веднъж те си уговори-

ли среща, на която обаче 
Хан Сяндзъ закъснял. То-
гава Джан Гуолао изказал 
предположение, че вълшеб-
ните гледки на Хуаншан са 
го омаяли и той се е загу-
бил. Отишъл в планина-
та, намерил го и за да не 
се повтаря инцидентът, се 
самоизваял как сочи с по-
казалец правия път. Така 

десет джана, като нефрито-
ва колона. Ли Бай си по-
мислил: „Ако аз мога да 
взема тази четка и да пи-
ша на голямата земя, ка-
то използвам тъмното мо-
ре за мастилница и синьо-
то небе за хартия, и да на-
рисувам красивите гледки 

от света на хората, колко 
ще е хубаво това!”

Той се бил унесъл така 
в мечтите си и изведнъж 
чул приятна неземна му-
зика, която се разнесла от 
върха на четката. След това 
всред светлина разцъфтял 
букет яркочервени цветя. 

Четката започнала ле-
ка-полека да се приближава 
към него, носена от вятъра. 
Ли Бай можел да види яс-
но как греещата четка ид-
ва все по-близо и по-близо 
към него и бързо протег-
нал ръка да я хване, но на-
пипал само грубия камък 
на Каменната четка и от 
изненада се събудил. Ока-
зало се, че това било само 
прекрасен сън.

След като се събудил, 
Ли Бай си спомнил всич-
ко, което видял, но не мо-
жел да разбере какво е би-
ло това място. Той решил 
да обходи навсякъде, но да 
открие вълшебното мяс-
то. По-късно, той стигнал 
и до Хуаншан и като ви-
дял Вълшебната четка, не 
можал да се сдържи и въз-
кликнал: „Ето къде била 
тази огромна четка, коя-
то аз сънувах!”.

Според преданието, след 
като Ли Бай съзрял Камен-
ната четка, той започнал да 
твори едно след друго свои-
те безсмъртни стихотворе-
ния, които даже не успявал 
да запише.

През 1990 г. ЮНЕСКО 
официално вписва плани-
ната Хуан в своя Списък 
на световното природно  
наследство.

се появила скалната група 
„Безсмъртният  

сочи пътя”, 
която и до днес е една от 
най-интересни фигури.

Друга много известна 
гледки в планината Хуан е 

„От вълшебната четка  
се раждат цветя”. 

В една дълбока доли-
на има изровен от време-
то каменен стълб, който е 
по-дебел в основата си и 
изтънява нагоре като чет-
ка. Самият му горен край 
е съвсем тънък като кос-
мите на четката. Върху то-
зи камък расте бор, който 

е разперил широко коро-
ната си, сякаш букет цве-
тя е разцъфнал на върха 
на четката, откъдето идва 
името на гледката.

Според преданията дре- 
внокитайският поет Ли Бай 
веднъж в съня си започ-
нал да рецитира стихове 
и се понесъл с вятъра до 
върха на една планина на 
безсмъртни сред морето. 
Той се намерил обкръжен 
от море, от облаци и кит-
на растителност  и бил оп-
иянен от прелестта на при-
родната картина около не-
го. Точно тогава, една ги-
гантска четка изплувала от 
морето облаци, висока цели 

Безсмъртният  
сочи пътя

Павилионът на Източния връх

В планината има 
много тесни пътеки и 

висящи мостове

Мостът на 
безсмъртните
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ървата национална кон-
ференция по четене при- 
ключи неотдавна в Пе- 
кин с дигиталното че- 
тене, което привлече го-
ляма част от внимание-

то на събитието. С напредъка в 
технологиите и популяризирането 
на мобилния интернет, дигитално-
то четене се превърна в нова дви-
жеща сила, която насърчава хора-
та от всички възрасти в Китай да 
четат. Според доклада за цифрова-
та читателска аудитория в Китай 
за 2021 г., публикуван по време на 
конференцията, броят на читате-
лите на цифрови книги в Китай е 
достигнал 506 милиона през 2021 г.,  
което е с 2,43 процента повече на 
годишна база.

Стойността на пазара на цифро-
во четене в Китай достигна 41,57 
милиарда юана (около 6,3 мили-
арда щатски долара) миналата го-
дина, отбелязвайки ръст от 18,23 
процента на годишна база, според 
доклад, съставен основно от Ки-
тайската асоциация за аудио-видео 
и цифрово издателство.

Като нарастваща тенденция, ау-
дио четенето също привлече над 
800 милиона активни потребите-
ли в Китай миналата година, което 
е увеличение с 230 милиона спря-
мо 2020 г., съобщи Фан Уейпин, 

П

Все повече китайци четат дигитално
Чън Джъу, 70-годишен китаец от централната китайска провинция 
Хубей, е изтеглил около 600 цифрови книги в приложение за 
четене на своя таблет, отбелязва Радио Китай в репортажа си 
разширяващата се в Китай популярност на цифровите книги. 
„Намерих толкова много радост в четенето или слушането на 
цифрови книги като начин да бъда в крак с времето и да обогатя 
златните си години“, казва Чън, добавяйки, че прекарва около 
четири до пет часа на ден в приложението за четене.

на възраст под 25 години през 2021 г.,  
показва доклад на конференция- 
та в Пекин.

Дигиталното четене също по-
могна за популяризирането на кла-
сическите книги сред младите. Чън 
У, главен изпълнителен директор 
на China Literature, казва, че мина-
лата година „Аналектите на Кон-
фуций“ са били най-популярната 
електронна книга на нейната плат-
форма с близо 30 милиона пре-
глеждания, а повече от 80 процен-
та от читателите й са били на въз-
раст под 30 години.

Китайските дигитални продукти 

за четене, особено онлайн литера-
турата, стават все по-популярни и 
на задграничните пазари. Над 400 
000 китайски дигитални книги бя-
ха издадени в чужбина миналата 
година, като фентъзи и бойни из-
куства са сред най-популярните те-
ми, сочат данните на индустрията 
в тази област.

„В бъдеще цифровото четене ще 
бъде допълнително трансформира-
но“, прогнозират експерти. „Книга-
та вече няма да бъде просто книга. 
Това ще бъде постоянен поток от 
мислене, писане, споделяне, общу-
ване, маркетинг и други дейности.“

итайското дру-
жество за из-
следване на пра-
вата на човека и 
Австрийско-ки-
тайската асоци-

ация за приятелство про-
ведоха „Симпозиум за пра-
вата на човека 2022“ едно-
временно в град Ухан и ав-
стрийската столица Виена. 
В събитието участваха екс-
перти по правата на чо-
века на ООН и от Китай, 
Австрия, Великобритания, 
Германия, Испания и дру-
ги страни. 

Вицепрезидентът на 
Китайското дружество Шу 
Сянмин запозна предста-
вителите с развитието на 
човешките права в Ки-
тай след 18-ия конгрес на 

ККП. Испанският експерт 
Марсело Муньос каза, че 
претенцията на западното 
общество да бъде модел 
за демокрация е по-скоро 
чувство за превъзходство 
и че това не е единствени-
ят модел на демокрация. 
Демократичната система 
с китайска специфика се 
адаптира към реалността 
на съвременното китайско 
общество и е най-подходя-
щата и най-добрата систе-
ма за страната, посочи той.

Симпозиумът по пра-
вата на човека Китай-ЕС 
е основан през 2015 г. и 
е институционализирана 
академична платформа за 
обмен и сътрудничество 
между Китай и ЕС в та-
зи сфера.

К
Симпозиумът за правата 
на човека Китай-ЕС 2022 

президент на Китайската федера-
ция на радио- и телевизионните 
асоциации. Забележително е, че 
аудио четенето функционира ка-
то мост над „цифровата празни-
на“ за по-възрастните читатели и 
редица платформи за електронни 
книги са се фокусирали върху оп-
тимизиране на изживяването при 
аудио четивата.

„Ние предоставяме персонали-
зирани списъци с книги за възраст-
ни членове, а технологиите за из-
куствен интелект, които използва-
ме, могат да конвертират текст в 
аудио съдържание в реално време, 
без да е необходимо да се записва 
човешки глас“, каза Лиу Син, ге-
нерален мениджър на Migu Culture 
Technology Co., Ltd., представяйки 
персонализирана версия на тяхно-
то приложение за четене за въз-
растни хора.

Експерти посочват, че аудио че-
тивата, като аудио-визуални рома-
ни, интерактивни книжки с кар-
тинки и кратки драми, са се пре-
върнали във важен ресурс за кул-
турно развитие на интелектуална-
та собственост (ИС) и формират 
зряла система за инкубация на ИС.

Младите хора все още домини-
рат на пазара на цифрово четене в 
Китай. Над 70 процента от читате-
лите на електронни книги са били 

И
зграждането на 
близо 149-кило-
метрова меж-
дуградска желе-
зопътна линия, 
свързваща ки-

тайската столица Пекин и 
Таншан, пристанищен град 
в северната част на провин-
ция Хъбей, е в разгара си 
и се очаква да бъде готова 
за движение през тази го-
дина, като част от усилия-
та за стимулиране на инте-
грацията на района Пекин 
– Тиендзин – Хъбей.

До момента са завър-
шени както трасето, така 
и основната конструкция на 
мостовете, през които ще 
преминава линията.

Полагането на коловози-
те и изграждането на гари-
те е към края си, а самата 
линия вече е електрифици-
рана и оборудвана с нуж-
ните сигнални и комуника-
ционни устройства.

Освен това основна-
та конструкция на южна-
та жп гара Баоди, къде-
то е най-големият издиг-
нат възел на железопътна-
та линия, свързваща Пекин 
и град Таншан, е покри-
та и полагането на релси-
те ще започне скоро. Като 

мащабен транспортен цен-
тър с множество високоско-
ростни железопътни линии, 
времето за пътуване от гара 
Баоди до столицата Пекин 
ще бъде намалено на 18 ми-
нути, а до международно-
то летище „Бинхай“ в Ти-
ендзин ще са нужни само 
22 минути и 19 минути до 
жп гара Таншан в провин-
ция Хъбей.

С максимална проекти-
рана скорост от 350 кило-
метра в час, високоскорост-
ните влакове по маршрута 
ще превозват хора между 
осем гари с обща дължина 
около 148,7 километра. На 

пътниците ще са нужни са-
мо 10 минути, за да се прид-
вижат от пекинския район 
Тунджоу Яндяо в Хъбей. 

Според правителството, 
новата железопътна линия 
Пекин – Таншан е знаков 
проект, който е ключова 
част от стратегията за ко-
ординирано развитие на ра-
йона Пекин – Тиендзин – 
Хъбей. 

След като бъде завър-
шен, той значително ще по-
добри капацитета на транс-
портните услуги и допъл-
нително ще насърчи ико-
номическото развитие на 
региона.

Напредва строежът на жп 
линията между Пекин и Хъбей
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съдби

таята за репетиции на 
групата се намира в 
един масажен салон с 
незрящи масажисти. 
Стаята е по-малка от 
десет квадрата, вътре 

има три китари, електронно пиа-
но, барабан и флейта, много е сем-
пло, но изпълнено с топлина. Ян 
Джи е вокалист и китарист на гру-
пата. При злополука на 8-годишна 
възраст той уврежда зрителния си 
нерв. Приятелите, с които може 
да си общува, стават все по-мал-
ко. За щастие, музиката преобра-
зява света на сляпото момче и му 
помага да не бъде толкова самот-
но. Песента „Времето“ на Сю Уей 
възвръща светлината в живота на 
Ян. „Намерих увереност и сила в 
изпълнението и текста на Сю Уей“, 
споделя той. Докато учи в учили-
щето за слепи, Ян Джи разчитал 
на фокусираното слушане, за да се 
научи да свири на китара. Преодо-
лявайки визуалните бариери, той 
усещал всяка нота и мелодия. Въ-
преки трудностите, колкото пове-
че свирил, толкова по-щастлив се 
чувствал.

Създаването на групата вероят-
но е съдба. През 2011 г. Ян Джи 
се запознава с Чън Чанхай, кой-
то също има зрителни уврежда-
ния и обича музиката. Преди да 
се срещне с Ян Джи, Чън Чанхай 
нямал много доверие в правене-
то на музика и дори не смеел да 
пее. Знаейки, че Ян Джи, който е 
напълно сляп, може да свири на 
китара, той останал малко изне-
надан. Чън Чанхай можел да раз-
личава цветовете от близко раз-
стояние. Той попитал: „Учил ли 
си някога професионално?“ „Не, 
просто сам се научил постепен-
но да свиря на китара.“ Отгово-
рът на Ян Джи запалил увереност-
та на Чън Чанхай: Щом той мо-
же да го направи, мога и аз! На-
сърчавайки двамата му партньори 
да се учат от Ян Джи, Чън Чан-
хай взел пари назаем да купи му-
зикално оборудване и сформирал 

група в кампуса с Ян Джи и два-
ма му партньори. „Беше много ху-
баво време. По време на нашите 
изпълнения на сцената имаше хо-
ра, които ни аплодираха. Не оч-
аквах да бъда разпознат от толко-
ва много хора.”

Но хубавите дни в кампуса един 
ден приключват. През лятото на 
2014 г., изправени пред намиране-
то на работа след завършването, 
всеки трябва да тръгне по своя път 
и тогава групата в кампуса е раз-
пусната. „Времето, прекарано за-
едно в продължение на няколко 
години, е трудно да се забрави, но 
трябва да се изправим пред живо-
та“, каза Чън Чанхай. През 2015 г. 
Чен Чанхай се завръща в Гуейян 
от Пекин, за да работи в салон за 
масажи от слепи. Скучното еже-
дневие кара Чън да си спомни ху-
бавите моменти на групата в кам-
пуса. Той се обадил на стария си 
приятел Ян Джи, който все още ра-
ботел в Гуанджоу: „Върни се и ще 
правим музика заедно“. Ян Джи 
се поколебал в началото: „Ако ра-
ботя в Гуейян, със сигурност ня-
ма да печеля толкова, колкото в 
Гуанджоу“. Но след многократно-
то увещаване на Чън Чанхай, той 
си спомнил за добрите времена в 
миналото и се развълнувал: „Ако 
правя това, което ми харесва, до-
ри и да печеля малко, не е про-
блем“. Двамата се събират отно-
во заедно, работят през деня и пе-
ят вечерта. Тяхната музика често 
започва да се чува по улиците на 
град Гуейян.

През 2016 г. на Чън Чанхай му 
хрумнала нова идея – да отвори 
салон за масажи, за да стабили-
зира доходите си и да възстанови 
групата, за да прави музиката по-
добре. Той споделил идеята с при-
ятели, които го подкрепили. 

Скоро салонът му за масаж от-
ворил врати и Ян Джи се присъе-
динил към тях. „Нека да възстано-
вим групата!“ Скоро Чън Чанхай 
и Ян Джи получили поредица от 
нови попълнения: Ян Лин, който 

свири на флейта, и Пън Уанхай, 
здраво момче, доставчик на хра-
на, със страст към музиката. На 
15 януари 2018 г., след среща на 
по чаша бира, идеята за сформи-
ране на музикална група се заро-
дила. Впоследствие Чън Късин, с 
когото Чън Чанхай и Ян Джи се 
запознават, докато пеят на улица-
та, се присъединил към групата. 
В края на юли групата приема Ли 
Уанпин – кийбордист. Водещият 
китарист Пън Уанхай каза, че с 
присъединяването към групата е 
искал да научи как те се справят 
с живота, с трудностите в него и 
се надява да намери своето щас-
тие в обикновения живот.

„Благодарение на музиката 
тъмнината не може да спре стре-
межите ни.“ „В света на музиката 
животът ми стана пъстър.“ След 
излъчването на историята на гру-
пата по централната телевизия, не-
именуваната група внезапно стана-
ла „популярна“ – Чън Чанхай по-
лучи покани за интервю от мно-
го медии и броят на феновете на 
групата се увеличи от стотици на 
800 000. Тя беше обсипана с по-
ложителни коментари от интернет 
потребителите. Появиха се хора, 
които дори искат да се присъеди-
нят към тях. 

„Дълго време бяхме неизвест-
ни и изведнъж привлякохме вни-
манието на всички. Всъщност не 
мога да повярвам.“ Припомняйки 
си трудностите в миналото, мом-
чета „родени след 90-те“, не мо-
гат да скрият с емоциите. На 18 
май 2018 г. групата проведе пър-
вия си концерт. Тази дата съвпад-
на с Деня на хората с увреждания 
в Китай. Изпълнението се про-
веде в културния център на общ-
ността. Близо 300 души дойдоха 
на мястото, където имаше само 
150 места. Много зрители стояха 
и слушаха.

В началото на създаването на 
групата членовете се събирали за 
репетиция в 11 часа вечерта за-
ради нередовното работно време. 

Нямаше място за обучение и ре-
петиция. В началото на тази годи-
на, след като собственикът на са-
лона за масажи, в който работил 
Ян Лин, научил за тяхната ситу-
ация, той отделил специално по-
мещение от около десет квадрат-
ни метра, за да го ползват за ре-
петиции. Те сами монтирали шу-
моизолация и светлини. Стаята е 
малка, ако всички седнат, врата-
та не може да се отвори. 

Заради проблема със зрение-
то, когато групата репетира нова 
песен, е по-трудно. Те трябва да 
разчитат на софтуер за четене на 
глас за незрящи, хем да слушат 
песни, хем да добавят музикални 
инструменти към него и да уп-
ражняват песента десетки пъти. 
Единственият човек с нормално 
зрение, Пън Уанхай, изигра клю-
чова роля по това време. Бара-
банистът Чън Чанхай каза: „Пън 
Уанхай ни четеше текста. Ако не 
разбирахме някои ноти, той тър-
сеше в интернет”. Изправени са 
пред много трудности, репетират 
почти всеки ден до 2 или 3 часа 
през нощта: „Ние сме уморени от 
работа през деня, но щом влезем 
в музикалната зала, веднага се из-
пълваме с енергия“.

С шест авторски песни, от май 
тази година групата има изпълне-
ния онлайн всяка сряда и събота, 
предава музикалната им енергия. 
С упорита работа групата започ-
на да изгражда стабилна база от 
почитатели в местния район. На 
Международния ден на хората с 
увреждания те изнесоха и малък 
концерт. 

В допълнение, от май тази го-
дина, музикалната група излъчва 
своята музика чрез живо преда-
ване всяка сряда и събота. С на-
растващите възможности за изпъл-
нение, тяхната „малка цел“ е да 
издадат оригинален албум в рам-
ките на три години и да използват 
музиката, за да разкажат собстве-
ната си история.

С

Музикалната група „Джъргън“:  
да преследваш мечта в тъмното

В началото на септември 
на миналата година едно 
от горещите заглавия беше 
„Младежи с нарушено зрение от 
провинция Гуейян сформираха 
музикална група “Джъргън“.  
Сред шестимата смели мечтатели 
петима са с нарушено зрение, 
но това не ги спира да търсят 
светлината в музиката. През 
деня те работят нормално; 
през нощта се събират, за да 
говорят за музика и да репетират 
усилено. Нарекли са групата си 
„Джъргън“. Думата означава 
вид растение, което неизменно 
присъства във всички местни 
ястия. Членовете на групата се 
отъждествяват с корените на 
растението, които растат в тъмна 
почва, но са най-вкусната и 
добра част от цялото растение. 
Въпреки че живеят в “тъмнина”, 
тяхното самочувствие в музиката 
е най-съществената светлина в 
живота им. Те искат да са като 
това растение, да се вкоренят 
по-дълбоко в тъмната почва, 
дори и да нямат сцена и публика, 
ще продължат да преследват 
музикалната си мечта.
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Н
якои малки про-
мени в ежеднев-
ните навици ще 
ви спестят пари 
и ще ви помог-
нат да подобри-

те качеството на живота.
Не се заседявайте

Наскоро учените доказа-
ха, че продължителното за-
седяване на работното мяс-
то, в училище, у дома на 
дивана пред телевизора, в 
колата и т. н. е свързано с 
редица здравословни про-
блеми. Според сп. Physical 
Activity and Health прека-
раните дълги часове в се-
дене водят до високо кръв-
но налягане, високи нива 
на кръвната захар, увели-
чават риска от разширени 
вени, а червата залиняват.

Липсата на достатъчно 
движение още преди пан-
демията бе застрашаващ 
здравето проблем, а сега 
според статистиките уве-
личи прекараните в седене 

Намалете медицинските разходи с няколко 
малки промени в ежедневните навици

часове със средно по три 
на ден. Но предвид разхлаб-
ването на ограниченията е 
от жизненоважно значение 
отново да се движим.

Експертите започват да 
приравняват вредата от се-
дящия начин на живот с 
тази от тютюнопушенето. 
Затова по-малкото седене 
е добра отправна точка за 
предпазване от редица хро-
нични заболявания.

За да не се заседявате, 
изберете някое от ежеднев-
ните си занимания, напри-
мер разговор по телефона 
или четене, и ги вършете 
прави, на крак. Отделяйте 
време за спорт и разходки 
сред природата.

Пийте вода
Заменете газираните 

напитки, соковете, кафе-
то и чая с вода, защото тя 
е по-полезна за здравето. 
Водата поддържа органи-
зма хидратиран, зарежда 
мускулите с енергия, въз-
препятства образуването на 
камъни в бъбреците, пома-
га на червата да функцио-
нират нормално.

Достатъчно сън  
и почивка

Не забравяйте и за съня. 
Неслучайно казват, че той 
е най-доброто лекарство. 
Достатъчното сън и почив-
ка предпазват от сърдечни 

проблеми, инсулти, диабет, 
артрити, преждевременно 
остаряване, подобряват па-
метта и концентрацията. 
Представете си само колко 
пари харчим в наши дни, 
за да се справим с подоб-
ни здравословни пробле-
ми, които можем да пре-
дотвратим, като си лягаме 
навреме. Затова, вместо да 
си навивате часовника за 
събуждане, го нагласете да 
ви напомня, че е време за 
сън и добра почивка.

По-малко тревоги -  
повече усмивки

Четиригодишните деца 
се смеят на всеки 4 мину-
ти, а възрастните трябва 

оевото мляко е любима 
напитка на всички ки-
тайци и е ключов еле-
мент на традиционната 
китайска закуска. То е с 
висока хранителна стой-

ност и е доказано, че предпазва от 
повяват на различни заболявания.

Соевото мляко е ценен източ-
ник на витамините Е и В-групата, 
съдържа 15 пъти повече желязо и 
16% по-малко въглехидрати, как-
то и 24% по-малко мазнини, откол-
кото кравето мляко. Освен това е 
много нискокалорично и е подхо-
дяща храна за хората с лактозна 
непоносимост. Ето някои от него-
вите ползи:

1. Не съдържа лактоза
Основното предимство на сое-

вото мляко е, че не съдържа лак-
тоза и е подходящо за възрастни 
и деца, които не могат да я усвоят. 

2. Укрепва имунната система
Соевото мляко е с високо съ-

държание на протеини. То съдържа 
всички девет незаменими амино-
киселини, които се преобразуват в 

нови протеини и стимулират имун-
ната система.

3. Подобряват липидния профил
Мазнините в соевото мляко са 

ненаситени и то е с нулево съдър-
жание на холестерол. 

4. Помага да отслабнем
Соевото мляко е с ниско съдър-

жание на захар, а мононенасите-
ните киселини в него не позволя-
ват да се усвояват мазнините. Со-
евото мляко е богато и на фибри, 
т. е. кара ни да се чувстваме сити 
по-дълго време.

5. Не съдържа хормони
За да увеличат количеството 

мляко, фермерите често инжекти-
рат кравите с изкуствени хормо-
ни, които присъстват и в млякото 
и млечните продукти, които кон-
сумираме. 

6. Заздравява костите
Соевото мляко съдържа фито-

естроген, който помага на органи-
зма да усвои калция. Това повиша-
ва плътността на костната маса и 
пази от остеопороза.

С
За какво е полезно 
соевото мляко

7. Богато е на витамин В12, 
рибофлавин и изофлавин

Витамин В12 помага на тялото 
в производството на ДНК, функ-
ционирането на червените кръвни 
клетки и поддържа нервната систе-
ма. Рибофлавинът стимулира клет-
ките в производството на енергия. 
Изофлваинът е антиоксидант, кой-
то пази клетките и ДНК на орга-
низма от окисляване.

8. Поддържа кръвното налягане  
в нормални граници

Соевото мляко е с много ниско 
съдържание на натрий. Това е от 
полза за пациентите с високо кръв-
но налягане,. 

9. Облекчава симптомите  
след менопаузата

По време на менопаузата естест-
веното производство на естроген в 
женския организъм намалява до 
минимум, а фитоестрогенът в соята  
е негов ефективен заместител. 

10. Пази от рак 
Високото съдържание на изофла-

вин в соята предотвратява появата 
на рак на простата. 

Чаша соево мляко съдържа око-
ло 30% от ежедневната доза кал-
ций, който е важен в превенция-
та на колоректални и чревни ра-
кови заболявания. Освен това со-
евото мляко съдържа много анти-
оксиданти.

Високите цени на 
лекарствата, растящите 
разходи за лечение 
– всичко това е 
достатъчно, за да 
причини главоболия и 
дори още по-сериозни 
здравословни проблеми.
Но от всяка ситуация 
винаги може да 
се намери изход. 
Най-добрият 
начин да намалите 
медицинските разходи 
е да предотвратите 
здравословните 
проблеми. 

да правят това поне на все-
ки час веднъж. Смехът ук-
репва белите дробове, сти-
мулира производството на 
клетки, които предпазват 
от инфекции, подобрява 
кръвообращението, храно-
смилането и дишането, на-
малява сърдечния ритъм, 
дори помага в борбата с из-
лишните килограми. 

Известен факт е, че 1 
минута смях от сърце се 
равнява на 30 минути фи-
зическо натоварване. Все-
ки има моменти, когато гу-
би контрол над себе си, но 
нищо не ви пречи да си 
подготвите „една доза на-
строение за първа помощ“. 
Накарайте усмивката като 
слънчева светлина да оза-
ри живота ви и да стопли 
сърцето.

Действайте, вместо  
само да говорите

Желанието да бъдем 
здрави не бива да е само 
на думи. Не си търсете оп-
равдания като „нямам вре-
ме“ или „нямам търпение 
да продължа“. Вместо да се 
оплаквате, че сте напълне-
ли или че биреното ви ко-
ремче е станало по-голя-
мо, използвайте това вре-
ме, за да направите нещо 
по въпроса. 

Започнете от днес и все-
ки ден променяйте по не-
що от лошите си навици, 
така ще се запасите с дос-
татъчно здраве, ще напра-
вите крачка към дълголе-
тието и ще използвате па-
рите си за по-приятни и 
ползотворни неща.
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Г
рад Фуджоу, разпо-
ложен в източната 
част на провинция 
Дзянси, има вече 
над 1700-годишна 
история. В древ-

ността той е бил наричан 
Линчуан и е известен с мно-
гобройните си таланти, сред 
които Уан Аншъ и Дзън Гун 
– това са двама са от осем-
те най-прочути литерато-
ри на династии Тан и Сун. 
От тук са и известният пи-
сател Йен Шу и Тан Сиен-
дзу, познат като „Шекспир 
на Изтока“.

Виещата се на север  
река Фухъ 

се пресича от моста Уън-
чан, който свързва вътреш-
ната и външната част на 
града. В средата на динас-
тия Тан, за да се справят с 
наводненията около реката, 
местните построяват язо-
вирната стена „Уънчанйен“, 
а районът близо до нея се 
нарича „Уънчанли“, къде-
то може да се усети дълбо-
кото културно наследство 
на града. 

Вечерно време тук мо-
же да се потопите в една 
по-различна атмосфера, до-
като се разхождате из улич-
ките сред древните сгради, 
огрени от неоновите свет-
лини. Неусетно се пренася-
те сякаш в миналото. Тук е 
мястото, където е роден, из-
раснал и починал Тан Си-
ендзу. Това е най-голямата 
и най-добре запазена кул-
турна улица в провинцията.

Тан Сиендзу, драматург  
и писател от късния 

период на династия Мин, 
се смята за „майстор на ки-
тайската драма“ и „Шекс-
пир на Изтока“. Той е ав-
тор на „Павилион на божу-
рите“, „Лилавата фиба“, „За-
писки за Хандан“ и „Запис-
ки за Нанкъ“, които са съ-
кровища на световното дра-
матично изкуство. Оттогава 
оперното изкуство се вкоре-
нява в културата.

Следвайки звуците на 
красивата мелодия, разхож-
дайки се из малките улички 
на древния град, ще се озо-
вете в оперния клуб „Сю-
дун“. Подът от сини плочки, 
дървените маси, класиче-
ските фенери и традицион-
ната сцена носят духа на ан-
тичността.

Ръководителят на театъ-
ра Джу Сюдун и съпруга-
та му са наследници на на-
ционалното 

нематериално културно 
наследство – операта 

„Цайча“. 
Те изпълняват не само тра- 

Поетичният  
древен град

През последните години 
древните села в околия 
Дзинси започват да се 

прочуват и извън страната. 
В село Дафан „древният  

стил“ на селото и „между-
народният стил“ на модер-
ната архитектура се смес-
ват хармонично. Разхож-
дайки се из селото гостите 
откриват едно почти скри-
то уникално кафене. Дър-
вени обувки, крави, лале-
та… там могат да се ви-
дят най-различни холанд-
ски елементи.

През 2018 г. холандският  
институт за проучване на 
културното наследство и 
маркетинг си сътрудничи с 
околия Дзинси и Китайска-
та културна медийна група 
в разработването на проект 
в селото с холандски еле-
менти.

Опустялото село извед-
нъж се превърнало в арт 
зона за културен обмен с 
чужбина. 

Проектът „Реновиране на 
стари къщи от китайски и 

холандски художници“ 
е бил представен в Нацио-
налния архитектурен парк 
на Холандия.

Как да се реализира 
устойчивост с „висока стой-
ност“ и „добра екосреда“, е 
важен проблем в процеса на 
изграждане на екологична-
та цивилизация.

диционни пиеси, но и съз-
дават много нови, съобра-
зявайки се със съвремен-
ността. 

Джу Сюдун признава, 
че целта на театрално об-
щество „Сюдун“ е да спаси 
застрашената от изчезване 
опера „Цайча“ и да я раз-
вива. Тази култура не само 

философия на нашите пред-
ци като „хармонията между 
небето и човека“, така обяс-
нява Гун Сяоцин, екскурзо-
водка в древното село Джу-
чао, която преди това се е 
занимавала със земеделие. 
Сега месечният й доход е 
повече от 615 долара. „Пе-
челя повече, същевременно 
мога да се грижа и за се-
мейството“, казва тя.

Привечер залезът огрява 
древните сгради, 

привличайки туристите да 
се отбият и си направят 
снимки. Само преди някол-
ко години заради недости-
га на парични средства те-
зи изящни старинни сгра-
ди са били почти изоста-
вени, дори някои от тях са 
на път да рухнат. Как да се 
съживят и използва ефек-
тивно, е въпросът, с който 
се сблъскват властите при 
опазването на древните се-
ла и старинни сгради. 

И управата на околия-
та стартира „Програма за 
спасяване на старинните 
къщи“. Джан Уънгуей, пар-
тийният секретар на око-
лията, казва, че до края на 
2021 г. са подписани спора-
зумения със собственици 
на над 1800 старинни къ-
щи и 28 древни села, бла-
годарение на което все по-
вече „спящи“ древни се-
ла и къщи се превръщат 
в „живи“ експонати.

Около преди 1000 години 
Уан Аншъ, известен 

реформатор от династия 
Северна Сун, 

се прочува с непоколебимия 
си дух в реформите. Днес 
жителите на град Фуджоу 
се придържат към духа на 
реформата и са единствени-
ят пилотен град на нацио-
налния механизъм за реа-
лизиране на стойността на 
екологичните продукти в 
провинция Дзянси. 

В село Хъншан 46 до-
макинства притежават по-
вече от 100 хектара пла-
нински земи. В миналото 
те не знаели как да се въз-
ползват максимално от тях. 
След извършена оценка уп-
равата решава да ги вклю-
чи в екопроект, а селяните 
получили еднократно сума-
та от 100 000 юана за 15-го-
дишен период на ползване.

55-годишният Фан Сяо- 
пин казва, че според реал-
ната му преценка горските 
ресурси струват повече па-
ри. Цената на бамбукови-
те гори на хектар за една 
година се е увеличила от 
предишните 25 на сегаш-
ните 100 долара. А тази за 
пустите хълмове – от 23 на 
46 долара.
Мерките на правителството 

стимулират пазара и го 
карат да осъзнае ползата 

от биологичната среда.
Нанюен е било малко 

планинско село и повечето 
негови местни жители рабо-
тели в провинцията. То би-
ло пълно с изоставени ста-
ри къщи. Селската управа 
организирала жителите по 
желание да дадат под наем 
свободните къщи на инвес-
титорите за съвместно рено-
виране за селски туризъм. 
Сега селото е осеяно с ху-
бави къщи-хотели и голя-
ма част от тях се резерви-
рат онлайн предварително. 
Лин Тао, мениджър на къ-
ща за гости, разказва раз-
вълнувано, че горските ре-
сурси наистина са ценни и 
заслужават да бъдат защи-
тени!

Разхождайки се из из-
точната част на провинция 
Дзянси, няма как да не усе-
тим новата жизненост на та-
зи древна земя.

носи паметта на старото по-
коление в града, но и граб-
ва сърцата на младите жи-
тели там.

Ту Юелин, учителка по 
музика в 13-о начално учи-
лище в града, разказва, че 
през последните години се 
провежда мероприятието 
„Навлизане на операта в 
училищата“, което привли-
ча много ученици.

Фуджоу може да се 
похвали с културното си 
наследство и запазените 

традиционни села в 
околностите си. 

Тук има 96 традицион-
ни села на национално ни-
во и 113 на провинциално-
то ниво, което прави Фу-
джоу град с най-много тра-
диционни села на национал-
но ниво в провинцията.

Околия Дзинси е била 
печатарски център през ди-
настии Мин и Цин, къде-
то са разположени над 100 
древни села с общо 11 633 
древни сгради. Неслучай-
но околията си е спечели-
ла прозвището „етнограф-
ски музей без стени“.

„Вижте сивите камен-
ни плочи под краката си, 
външната част на портата 
е направена във формата на 
йероглифа „本“ (произход), 
а вътрешната част изглеж-
да като „небе“ и „човек“, 
което изразява житейската 

Линчуан
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Онлайн концерти на 
КМГ с 20 симфонични 
оркестъра

Традиционният китайски календар –  
ценно културно наследство

ревните китай-
ци са насърча-
вали развитие-
то на астроно-
мията, метео-
рологията и зе-

меделието. Те се опитвали 
да разберат как и защо се 
променя времето, да обяс-
нят заобикалящата ги сре-
да и случващото се в нея, 
внимателно наблюдавай-
ки природата. 

Всичко това им помо-
гнало да усъвършенстват 
астрономическите си на-
блюдения, да разделят го-
дината на 24 периода, кои-
то нарекли сезони, както и 
да предвидят с много голя-
ма точност какво предстои 
да се промени в природа-
та през всеки един от тях.

Най-тясно свързана с 
24-те сезона е астрономи-
ята, чието развитие подпо-
мага развитието на мете-
орологията. Древните ки-
тайци придавали голямо 
значение на астрономиче-
ските наблюдения и сле-
дели как се променя вре-
мето. При тези наблюде-
ния те отчитали различ-
ните фактори, като заоби-
калящата среда, промени-
те в атмосферата през ця-
лата година и др. 

Наблюденията били за-
писвани старателно, а на-
трупаните знания по астро-
номия, метеорология, гео-
графия, математика и дру-
ги науки се анализирали, 

о време на по-
чивните дни за 
1 май Китай- 
ската медийна 
група заедно с  
20 симфонич-

ни оркестъра от различ-
ни градове в страната е 
подготвила и излъчила ня-
колко онлайн концерта. 

Записът на тези нео-
бичайни и внушителни 
концертни изпълнения е 
гледан от над 9,5 мили-
она потребители в различ-
ните приложения на Ки- 

тайската медийна група. 
Програмата е завърши-

ла, като след последния от 
петте концерта на 4 май, 
всички оркестри заедно са 
изпълнили известната ки-
тайската песен „Моя ро-
дино“. 

Чрез изпълнението на 
тази песен Китайската ме-
дийна група и участвалите 
симфонични оркестри са 
отправили топли пожела-
ния към всички, включили 
се в борбата с пандемия- 
та в цялата страна.

Д

П

Концепцията за 24-те сезона в традиционния китайски календар 
е с древна история. Тя се оформя постепенно и продължава 
да се използва вече две хилядолетия. В нея са интегрирани 
напредналите научни и технологични знания и културното 
развитие на обществото от онези времена. Тя е насърчавала 
социалното и икономическо развитие на Китай, а  днес е неделима 
част от китайската културна традиция и представлява ценно 
културно наследство. В исторически план формулирането й е 
преминало през дълъг процес на развитие и усъвършенстване. 

помощта на който опреде-
лили двете слънцестоения 
– зимното (Дунджъ) и лят-
ното (Сяджь), както и две-
те равноденствия – пролет-
ното (Чунфън) и есенното 
(Циуфън). 

Благодарение на дълго-
срочните наблюдения би-
ли открити много природ-
ни закономерности, а се-
зоните били наименува-
ни съобразно промените 
в природата. Така посте-
пенно се оформила една 

лярни различни послови-
ци, свързани с 24-те сезо-
на, които не са еднакви в 
различните части на стра-
ната. И днес тези послови-
ци, създадени столетия на-
зад, са актуални и се из-
ползват от съвременните 
китайци. 

Древната китайска ме-
теорология е тясно свърза-
на с културата. За китай-
ците небето („тиен“) и въз-
духът (енергията „ци“),  са 
с един и същ произход. То-
ва е една от съществени-
те разлики по онова време 
от западното разбиране за 
метеорологията. 

Китайската метеороло-
гия е важна част от разви-
тието на науката и техно-
логиите в древността. Че-
тири традиционни научни 
дисциплини са признати от 
световната наука като тра-
диционни за Китай – ас-
трономията, аритметиката, 
земеделието и медицината. 

След многогодишни из-
следвания, изучаващите 
историята на метеороло-
гията, се налага изводът, 
че древната китайска ме-
теорология може да бъде 
добавена като пета в този 
списък. В нейния център 
са различни познания, осо-
бено за 24-те сезона, кои-
то оказват влияние и върху 
днешните метеорологични 
проучвания. Метеорологи-
ята като наука е на повече 
от 4000 години. Тя е от ва-
жно значение за изследва-
нията в различни области. 

Традиционният ки-
тайски календар, с вложе-
ните в него знания и кул-
турни традиции, продъл-
жава и днес да бъде обект 
на проучвания. Чрез из-
следванията на съвремен-
ните китайските учени по-
добре се откроява неговата 
научна стойност и значе-
нието му като ценно кул-
турно наследство. 

след което се правели съ-
ответните изводи. Така по 
време на династиите Яо и 
Шун древните китайци 
постепенно са установили 
слънчевите цикли през го-
дината. 

Някои от концепции-
те за сезоните първо би-
ли предавани само устно, 
а по-късно били и запис-
вани. При династия Джоу 
китайците използвали спе-
циален уред за измерване-
то на слънчевата сянка, с 

цялостна концепция за 
традиционния китайски 
календар. Например ка-
лендарът „Тайчу“ от динас-
тия Сихан е първият срав-
нително цялостен календар 
в Древен Китай, както и 
най-напредничавият в све-
та за онова време. 

Китай е родина на мно-
го земеделски култури и 
сравнително рано и бър-
зо започнал да развива 

агрометеорологичната на-
ука. След установяването 
на 24-те сезона традицион-
ният календар служел ка-
то ръководство за земедел-
ските дейности. 

24-те сезона постепенно 
се превърнали в неделима 
част от китайската култу-
ра, от културните дости-
жения на Древен Китай и 
оставили дълбок отпеча-
тък в хилядолетната исто-
рия на страната. 

Сред китайците са попу- 
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Освен за подобряване на здравето на хората, правителството очаква, че улесняването  
на достъпа до фитнес услугите ще допринесе за растежа на фитнес индустрията

Националният план за фитнес на Китай предвижда на всеки 
1000 жители да има повече от двама фитнес инструктори

К
итай насърчава 
масовизирането 
на фитнеса, раз-
витието на фит-
нес услугите и 
на индустрия-

та за фитнес съоръжения. 
Многото държавни поли-
тики във фитнеса, който е 
важна област на съвремен-
ния начин на масово спор-
туване, целят да се стиму-
лира този здравословен на-
чин на живот чрез развитие 
на спортната инфраструк-
тура и възможностите за 
приобщаване към фитнеса 
на различните демограф-
ски групи, отбелязва медия- 
та „Китай брифинг“.

Пекин бе успешен до-
макин на Зимните олим-
пийски игри през февруа-
ри 2022 г. въпреки много-
то здравни и логистични 
предизвикателства, породе-
ни от COVID-19. Това доба-
ви енергия към тенденцията 
за превръщане на страната 
в общество, което се грижи 
за развитието на фитнеса. 

На Зимната олимпиа-
да в Пекин Китай спечели 
девет златни медала и об-
що 15 медала. Това бе го-
лям напредък в сравнение 
с предишните Зимни игри в 
Южна Корея, където стра-
ната събра съответно един 
златен и общо девет меда-
ла. Видимият успех на Ки-
тай в зимните спортове от-
разява способността на пра-
вителството да насочва ре-
сурси за изграждане на та-
ланти и инфраструктура, 
необходими за израстване-
то на спортисти от светов-
на класа. 

Това изтъква медията и 
посочва, че 14-ият петго-
дишен план за развитие на 
спорта в КНР, който обхва- 
ща периода от 2021 до 2025 г.,  
е показателен за стремежа 
Китай да се превърне в све-
товна спортна сила. Прави-
телството демонстрира сил-
на амбиция за спортно раз-
витие на страната. Поставе-
ните от властите амбициоз-
ни цели се отнасят не само 
до елитните спортисти, а и 
до по-широкото население 
– младежите в училищна 
и студентска възраст, как-
то и възрастните граждани. 

Правителството все по-
вече насърчава фитнеса 
като средство за справяне 
със социалните и здравни-
те проблеми, породени от 

Китай с амбициозни планове  
за развитие на фитнеса

съвременния начин на жи-
вот. Стратегията на Китай 
за постигане на успех на 
Зимните олимпийски игри 
включваше големи инвес-
тиции в спортната инфра-
структура и в развитието 
на таланти. Приоритетните 
области на развитие, опре-
делени от правителството, 
откриват също големи въз-
можности  и за местния и 
чуждестранния бизнес във 
фитнес индустрията. 

До 2035 г. 45 % от 
населението ще 

практикува фитнес
Подобно на китайската 

олимпийска стратегия, пра-
вителството има няколко 
плана, които да ръководят 
и насочват развитието на 
фитнеса. Сред най-важни-
те е Националният план 
за фитнес, публикуван от 
Държавния съвет през юли 
2021 г. Той обхваща години-
те от 2021 до 2025 г. и съ-
държа амбициозните цели, 
които Китай трябва да по-
стигне до 2025 г. Те включ-
ват достигане на 38,5% от 
населението, което редов-
но да тренира, т. е. увели-
чението е с 1,3 процента 

спрямо предходната пети-
летка. Един от начините, 
по които планът се стре-
ми да бъде постигнато то-
ва, е да се подобри достъп-
ността до фитнеса в цяла-
та страна. Сред задачите на-
пример е да има повече от 
двама спортни инструктори 
на разположение на всеки 
1000 жители, да се създадат 
или разширят 2000 фитнес 
места и да се попълнят по-
вече от 5000 фитнес места. 

Планира се до 2025 г. 
Китай да има пълно по-
критие с фитнес съоръже-
ния във всички окръзи, гра-
дове и села. Това означава, 
че всички граждани тряб-
ва да са на не повече от 15 
минути пеша от мястото, 
където да тренират.

Планът също има спе-
циални разпоредби за кон-
кретните демографски гру-
пи. Например студенти-
те трябва да имат два ча-
са на ден за спорт и фит-
нес, включително поне един 
час спорт извън кампуса. За 
възрастните хора се пред-
вижда властите да насър-
чават дейности, подходящи 
за съответните възрастови 

Вместо да си  
почиват през 
обедната почивка,  
младите офис 
служители в Китай 
предпочитат да 
тренират във фитнес 
залите, на стадиони 
или на открито

групи, да се намалят барие-
рите за достъп до спортни-
те зали и да се подобрят съ-
оръженията за рехабилита-
ция на хората с увреждания. 
Планът включва и мерки за 
други целеви групи, вклю-
чително жени и фермери.

Насърчава се 
здравословният начин  

на живот
Освен за подобрява-

не на здравето на хората, 
правителството очаква, 
че улесняването на достъ-
па до фитнес услугите ще 
допринесе и за растежа на 
фитнес индустрията. Като 
цяло се цели да се увели-
чи стойността на спортна-
та индустрия до 5 трили-
она RMB (784,8 милиарда 
долара). През 2019 г. тя бе 
на стойност 2,95 трилиона 
RMB (463,0 милиарда до-
лара), напомня Национал-
ното статистическо бюро.

В допълнение към На-
ционалния план за фитнес 
китайското правителство 
има няколко други поли-
тики, закони и разпоредби 
за насърчаване на здраве-
то, уелнеса и физическа ак-
тивност. На 23 март 2022 г. 
бяха публикувани станови-
ща за изграждане на сис-
тема за обществени услу-
ги за национална фитнес 
система. Тези компетент-
ни становища допълват и 
изясняват някои от цели-
те, заложени в Национал-
ния фитнес план, включи-
телно да има 2,6 квадратни 
метра спортна площ на чо-
век от населението до 2025 
г. и 45 процента от населе-
нието да участва редовно 
във физически упражнения 
до 2035 г. Експертите при-
зовават също за създаване 
на стандарти за национал-
на годност на гражданите.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Сладолед във 
формата на цветя 
въвежда хората в 
лятото
Времето се 
стопли и лятото 
е почти тук. По 
този повод някои 
паркове в Пекин 
пуснаха тематични 
сладоледи във 
формата на 
различни цветя 
и всеки може да 
усети лятото с една 
хапка.

овече от 40 000 
работници от фа-
бриките на SAIC 
Motor в Шанхай 
са възобновили 
работата си в за-

творен цикъл, съобщиха от 
водещата китайска автомо-
билостроителна компания.

През 2022 г. SAIC Motor 
има за цел да продаде по-
вече от 6 милиона превоз-
ни средства, което предста-
влява увеличение от над 10 
процента на годишна база. 
През април продажбите на 
компанията са били 167 000 
автомобила.

Над 70 процента от бли-
зо 1800 големи предприя-
тия в Шанхай са възобно-
вили работата и производ-
ството си на фона на про-
дължаващия локдаун в гра-
да заради най-сериозната 
вълна на COVID-19 там. 

През последните дни 

П

Фабриките на SAIC Motor 
в Шанхай възобновиха  
производството

Културна изложба на тропическите гори
Под мотото „Намиране на тропическите гори като 
убежище за всички“ се проведе Културната изложба на 
тропическите гори в тематичния парк Боао в Ционхай, 
южнокитайската провинция Хайнан. 

Снимка Синхуа

На къмпинг сред природата 
По време на празниците по случай Деня на труда много жители на Китай предпочетоха да 
отидат на къмпинг в близките райони, за да прекарат няколко дни далеч от градския шум.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

обаче ситуацията започва 
да се подобрява, властите 
актуализират постоянно 
„бял списък“ на компани-
ите, на които е разрешено 
да подновят работа, отво-
риха и някои супермаркети.

Към момента потвърде-
ните случаи на COVID-19 
са около 250, но при масо-
вите тестове в града са от-
крити и други около 4000 
безсимптомни носители-
на вируса.

К

Ново разширяване на 
пилотното въвеждане 
на дигиталния юан 

итайската цен-
тралната банка 
обяви наскоро, 
че нейната пи-
лотна програма 
за дигиталния 

юан ще бъде разширена в 
повече градове в страната, 
след успешното й въвежда-
не през последните години.

Дигиталната валута, 
или e-CNY, ще бъде дос-
тъпна в градовете Тиен-
дзин, Чунцин, Гуанджоу, 
Фуджоу и Сямън, както и 
в шест града в провинция 
Джъдзян,  се казва в съ-
общението. 

Страната е тествала 
използването на дигитал-
ния юан в над 10 места от 

Шънджън до Шанхай и но- 
вия район Сюнан. Съвсем 
наскоро Пекин и Джандзя-
коу бяха включени в тесто-
вете по време на Зимните 
олимпийски и Параолим-
пийски игри 2022 г.

Приети са редица мето-
ди на приложение в тър-
говията на едро и дребно, 
кетъринг услугите, туризма 
и плащането на админи-
стративни такси онлайн и 
офлайн. Те могат да бъдат 
копирани и популяризира-
ни, по думите на банката.

Транзакциите в диги-
тален юан в Китай възли-
зат на близо 87,57 милиар-
да юана (13,78 млрд. дола-
ра) до края на 2021 г.


